
  Z á p i s 

ze zasedání Zastupitelstva obce Sobůlky, konaného dne 3.6.2020 v zasedací místnosti OÚ 

 

 

Přítomni:    Pantlík Z., Ing. Pospíšil J., Horňák R., Ing. Svoboda F., Svobodová V.,  

                    MUDr. Svoboda J., Mořický M., Mgr. Půček M. 

 

 

Program  jednání:   1.  Zahájení, jmenování ověřovatelů a zapisovatele zápisu 

                                   2.  Schválení programu zasedání 

                                   3.  Projednání a schválení závěrečného účtu Obce Sobůlky za rok  

                                        2019      

                                   4.  Výběr dodavatele pro akci „Oprava komunikace v areálu ZŠ a MŠ  

                                        Sobůlky“  

                                   5.  Projednání a schválení Veřejnoprávní smlouvy ke spolufinancování  

                                        sociálních služeb                                 

                                   6.  Schválení zařazení území obce do území působnosti MAS Kyjovské  

                                        Slovácko, z.s. 

                                   7.  Schválení Řádu veřejného pohřebiště obce Sobůlky 

                                   8.  Schválení odvodu přeplatku z vyúčtování energií za uplynulé období  

                                         příspěvkové organizace ZŠ a MŠ Sobůlky zpět do rozpočtu obce          

                                   9.  Stanovení počtu zaměstnanců obce zařazených v obecním úřadě 

                                 10.  Schválení Smlouvy o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného  

                                        břemene – služebnost inženýrské sítě pro VaK Hodonín 

                                 11.  Rozpočtové opatření č. 2/2020  

                                 12.  Různé 

                                 13.  Závěr 

 

  

ad 1) Úvodem v 19:08 hod. starosta přivítal všechny přítomné a hosty, včetně 2 zástupců 

společnosti DRFG. Dále konstatoval počet členů ZO - přítomno 8, zastupitelstvo je  

usnášeníschopné a jmenoval ověřovatele zápisu V. Svobodovou a Ing. J. Pospíšila,  

zapisovatelku J. Horňákovou. 

 

 

ad 2) Následně přečetl program jednání a položil dotaz, zda má někdo návrh k doplnění 

programu jednání. Poněvadž tomu tak nebylo, přistoupil k hlasování.        

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo Obce Sobůlky schvaluje předložený program jednání.  

Výsledek hlasování:   8 – 0 – 0  

Usnesení č. 13/2020 bylo schváleno    
 

Po tomto projednaném bodu předal předsedající slovo přítomným hostům, kteří seznámili 

zastupitelstvo se situací podílového fondu, kde má obec vloženy dočasně volné finanční 

prostředky ke zhodnocení. Oba hosté ujistili přítomné, že období koronaviru tento fond nijak 

neovlivnilo. Přednesené aktuální informace byly natolik dostačující a  vyčerpávající, že nikdo 

ze zastupitelstva již neměl k této záležitosti žádný dotaz. Starosta hostům poděkoval a 

rozloučil se s nimi.  



ad 3) Dokumenty k závěrečnému účtu Obce Sobůlky za rok 2019 byly před tímto jednáním 

zveřejněny na úřední desce obecního úřadu k informování a připomínkování občanům. 

K návrhu závěrečného účtu nebyly vzneseny z řad občanů žádné dotazy ani připomínky. 

Jedním z dokumentů závěrečného účtu je  mimo jiné i Zpráva o výsledku přezkoumání 

hospodaření obce za rok 2019. Přezkoumání provedly pracovnice KÚ Jihomoravského kraje, 

Odboru kontrolního a právního. Ze zprávy vyplývá, že při přezkoumání hospodaření obce za 

rok 2019 nebyly zjištěny žádné chyby a nedostatky. Členové zastupitelstva neměli 

k projednávanému bodu žádné připomínky ani dotazy, proto starosta navrhl, aby vzhledem 

k výše uvedenému, byl Závěrečný účet obce za rok 2019 schválen „bez výhrad.“ 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo Obce Sobůlky schvaluje „Závěrečný účet Obce Sobůlky za rok 2019“ bez 

výhrad.  

Výsledek hlasování: 8 – 0 – 0  

Usnesení č. 14/2020 bylo schváleno  

 

 

ad 4) Dne 14.5.2020 byla elektronicky zaslána výzva k podání cenové nabídky na akci 

„Oprava komunikace v areálu ZŠ a MŠ Sobůlky,“ která bude realizována v průběhu letních 

prázdnin, čtyřem společnostem: MSO servis spol. s.r.o., Kyjov, IČ49971379; Kala s.r.o., 

Kyjov, IČ25517899; Stavební společnost SKELETA s.r.o., Kyjov, IČ04788397 a GRMOLEC 

servis s.r.o., Kyjov, IČ29278597. Všechny uvedené společnosti podaly svou cenovou nabídku 

v termínu k doručení do 1.6.2020 do 9:00hod., kdy  proběhlo otevírání a hodnocení nabídek. 

Žádná nabídka nebyla v rámci výběrového řízení vyřazena. Podle výše nabídnuté ceny vč. 

DPH se nabídky umístily takto: 

1. Kala s.r.o., Urbanova 626, 69701 Kyjov                                                588 434,06 Kč 

2. MSO servis spol. s.r.o., Svatoborská 591/87, 69701 Kyjov                  603 499,-    Kč 

3. GRMOLEC servis s.r.o., Riegrova 1412/23a, 69701 Kyjov                  613 947,51 Kč 

4. Stavební společnost SKELETA s.r.o., Nádražní 611/17, 6970 Kyjov   643 302,20 Kč        

Starosta navrhl, aby smlouva o dílo na opravu komunikace v areálu ZŠ a MŠ Sobůlky, byla 

uzavřena s dodavatelem, který podal  nejnižší cenovou nabídku, tj. společností KALA s.r.o., 

se sídlem Urbanova 626, 69701 Kyjov, IČ:25517899. Žádné jiné návrhy nebyly podány, proto 

bylo přistoupeno k hlasování. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo Obce Sobůlky schvaluje pro realizaci akce „Oprava komunikace v areálu ZŠ 

a MŠ Sobůlky“ dodavatele - firmu Kala, spol. s.r.o., Urbanova 626, 697 01 Kyjov, a 

pověřuje starostu obce k podpisu smlouvy s tímto dodavatelem. 

Výsledek hlasování: 8 – 0 – 0  

Usnesení č. 15/2020 bylo schváleno  

 

 

ad 5) Od roku 2016 byl schválen spádovými obcemi Kyjova a městem Kyjovem poměr 

spoluúčasti obcí na provoz sociálních služeb, kde 3/5 nákladů financuje Kyjov a 2/5 okolní 

spádové obce. Částka spádových obcí je pak rozpočítána podle počtu obyvatel. Na rok 2020 

byl vypočítán účelový příspěvek pro obec Sobůlky ve výši 50 100,- Kč, který bude na základě  

veřejnoprávní smlouvy poukázán Městu Kyjovu. Zazněl dotaz, zda tento příspěvek musíme 

platit. Starosta odpověděl, že v opačném případě by naši občané nemohli tyto služby    

využívat. Ing. Bořecký měl poznámku a vyslovil obavy se špatným hospodaření Charity ČR 

s vybranými příspěvky od lidí při Tříkrálové sbírce. To bohužel není v kompetenci 



zastupitelstva obce Sobůlky řešit, nebo posuzovat. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo Obce Sobůlky schvaluje „Veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí účelového 

příspěvku z rozpočtu obce ke spolufinancování sociálních služeb“ Městu Kyjovu ve výši 

50 100,-K pro letošní rok. 

Výsledek hlasování: 8 – 0 – 0  

Usnesení č. 16/2020 bylo schváleno  

 

 

ad 6) Pro programové období 2021 – 2027 bylo stanoveno, že pro financování z fondů 

Evropské Unie, může být každá obec zařazena pouze do území jedné MAS. V uplynulém 

období byla naše obec součástí MAS Kyjovské Slovácko v pohybu a starosta navrhl, 

abychom i v dalším programovém období byly její součástí, což je třeba odsouhlasit 

zastupitelstvem obce.   

 

 Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo Obce Sobůlky schvaluje zařazení území obce do území působnosti MAS 

Kyjovské Slovácko v pohybu, z.s., pro programové období EU 2021 – 2027.“ 

Výsledek hlasování: 8 – 0 – 0  

Usnesení č. 17/2020 bylo schváleno 

 

 

ad 7) Z důvodu legislativní změny zákona o pohřebnictví musí obec vydat nový řád veřejného 

pohřebiště. S předloženým zněním nového Řádu veřejného pohřebiště obce Sobůlky již 

vyslovil souhlas odbor životního prostředí KÚ JMK, a nyní je třeba jej odsouhlasit 

zastupitelstvem. Starosta informoval, že řád mimo jiné stanoví, že je povinností provozovatele 

pohřebiště označit hrobová místa evidenčními čísly a nájemce hrobového místa toto musí 

strpět. Číselné označení hrobů bude provedeno v nejbližší době formou nalepení malého 

umělohmotného štítku na viditelné místo obruby hrobů.  

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Sobůlky schvaluje  „Řád veřejného pohřebiště obce Sobůlky“ 

s účinností od 1.7.2020.  

Výsledek hlasování:   8 – 0 – 0  

Usnesení č. 18/2020 bylo schváleno  
 

 

ad 8) Částka, kterou zřízená příspěvková organizace ZŠ a MŠ Sobůlky obdržela na rok 2019 

prostřednictvím příspěvku od zřizovatele na energie, činila po vyúčtování o 39 067,- víc, než 

byla skutečná spotřeba. Starosta navrhl, aby byl PO nařízen odvod částky  39 067,- Kč zpět do 

rozpočtu obce. 

  

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Sobůlky nařízuje ZŠ a MŠ Sobůlky, aby provedla odvod částky 

přeplatku ze zúčtování za energie ve výši 39 067,- Kč, do rozpočtu obce Sobůlky.    

Výsledek hlasování:   8 – 0 – 0  

Usnesení č. 19/2020 bylo schváleno  
 

 



ad 9)  Vzhledem k neustále se rozrůstající agendě, kterou se zabývá a kterou vyřizuje obecní 

úřad, vyvstala potřeba zvýšit počet zaměstnanců zařazených v obecním úřadě ze současného 

jednoho na dvě pracovní místa. Stanovení počtu zaměstnanců zařazených v obecním úřadě je 

podle zákona o obcích vyhrazeno zastupitelstvu. Předsedající přednesl důvody, pro které je 

nové místo zřizováno a které zastupitelé akceptovali a nebyly vzneseny žádné námitky. 

Přítomný host Ing. Bořecký v souvislosti s projednávaným bodem navrhl, aby byly rozšířeny 

úřední hodiny obecního úřadu, což zastupitelé nepokládají za nutné.  

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo Obce Sobůlky schvaluje zvýšení počtu pracovníků zařazených v obecním 

úřadě na dva. 

Výsledek hlasování: 8 – 0 – 0  

Usnesení č. 20/2020 bylo schváleno 

 

 

ad 10)  Vodovody a kanalizace Hodonín, a. s. připravují pro odkanalizování části RD na 

dolním konci vybudování čerpací stanice č. 3 na pozemku p. č. 1830/57, včetně průtahu pod 

silnicí p. č. 3506/1 v majetku obce. K pozemku v majetku obce se vztahuje smlouva o 

uzavření věcného břemene – služebnosti inženýrské sítě. Starosta informoval o důvodech 

vybudování této čerpací stanice.     

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Sobůlky schvaluje „Smlouvu o uzavření věcného břemene – služebnosti 

inženýrské sítě“ se společností VaK Hodonín, a.s., Purkyňova 2933/2, 69511 Hodonín. 

Výsledek hlasování: 8 – 0 – 0  

Usnesení č. 21/2020 bylo schváleno 

  

 

ad 11)  Se změnami schváleného rozpočtu prováděnými rozpočtovým opatřením č. 2/2020, 

seznámila zastupitele účetní p. Horňáková. Rozpočtové opatření je přílohou tohoto zápisu. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Sobůlky schvaluje Rozpočtové opatření č. 2/2020.                  

Výsledek hlasování:   8 – 0 – 0  

Usnesení č. 22/2020 bylo schváleno  
 

 

ad) 12 Různé 

- ZO vzalo na vědomí rozp. opatření č. 1/2020 schválené starostou obce 31.3.2020.  

- Na OÚ byla doručena nabídka na zpracování leteckého videa obce v délce 1-5 min. za 

6 490,-Kč bez DPH. Zastupitelé s touto nabídkou vyslovili nesouhlas. 

- Starosta informoval o možnosti podání žádosti o dotaci ve výši 80%, maximálně však 

800 000,- Kč na vybudování naučné stezky v katastru obce. Vzhledem k tomu, že 

dotace z Programu rozvoje venkova na podporu turismu byla vypsaná v době 

koronavirové epidemie s datem podání žádosti do 31.5.2020, muselo být reagováno 

neprodleně. Ve spolupráci s M. Půčkem, S. Hochmanovou a R. Galko, byla trasa a 

jednotlivé prvky naplánovány a žádost včas podána. NS by nesla název Syslíkovo 

království a obsahuje spoustu herních prvků zejména pro děti.  Její plánovaná cena  je 

cca 1 150 000,- Kč vč. DPH. Zastupitelům se zdála cena vysoká, starosta proto 

vyjmenoval jednotlivé uvažované herní prvky,  jako skluzavka o délce 11m, lanová 



dráha dlouhá 25m, zemní trampolína o průměru 4m, altán o průměru 5m, což jsou  

nákladné záležitosti. Stezka by měla sloužit zejména pro rodiče s dětmi a bez herních 

prvků by ztrácela na atraktivitě. Po proběhnuté diskuzi  všichni přítomní zastupitelé 

souhlasili s podáním žádosti a vybudováním NS Syslíkovo království na Valách.  

Dále starosta informoval o realizovaných akcích: 

- V březnu byla provedena izolace zdiva budovy č. 92 (hospoda) proti vzlínající 

vlhkosti technologií HW systém. 

- V měsíci dubnu byla provedena instalace klimatizace v KSVC. 

24.4. byly do ohrady na Binkách umístěni beránci, o týden později pak kozy.  

Na zahradu muzea byl umístěn nový herní prvek pro děti - imitace žebřiňáku, dále 

pískoviště a lavička. 

      -    O prázdninách proběhne oprava komunikací v areálu školy.  

      -    Budou pokračovat opravy budovy č. 92 (hospoda) – oklepání vlhkých omítek a oprava  

            bytu ve dvoře.    

- Starosta navrhl na základě stížností více občanů, aby byly odstraněny zelené ostrůvky 

na parkovišti u hřbitova. K tomuto tématu proběhla diskuze s výsledkem, že většina 

členů zastupitelstva s odstraněním souhlasí.  

- Dalším tématem byl pronájem nebytových prostor s ohledem na plátcovství DPH 

obce. U pronájmů na rodinné akce a výdělečné kulturní akce, se ke stanoveným 

částkám začala ze zákona připočítávat DPH ve výši 21%, sportování je od DPH 

osvobozeno. Stejně tak se navýšila o DPH i cena za prodej palivové dříví o 15%, dříví 

určené pro další zpracování o 21%. Navýšení o DPH se může dotknout i jiných oblastí 

podle platné legislativy režimu účtování o DPH u obcí. 

- Další řešenou otázkou bylo stanovení platby za použití klimatizace v KSVC a cena za 

pronájem hospody na hřišti o který projevili občané zájem. Navýšení nákladů při 

použití klimatizace bude v letních měsících sledováno a na základě zjištěných 

skutečností bude o úhradě následně rozhodnuto.  Pronájem hospody na hřišti byl 

stanoven na 800,- Kč bez DPH / den, včetně spotřebovaných energií.  

- Dnes byla podána žádost na 100% dotaci na vybudování vysokorychlostního obecního 

internetu, která měla být podána již v březnu, ale z důvodu koronaviru došlo 

k odložení podání zádostí z tohoto dotačního titulu.  

- Dnes byla na OÚ doručena projektová dokumentace na slíbenou opravu silnice na 

dolním konci. Ihned byl kontaktován odpovědný pracovník ze Správy a údržby silnic 

JmK. Oprava by mohla být provedena po skončení opravy silnice č. I/54. 

- Proběhla informace o protestním Pochodu za vodu pro lidi 13.6.2020, který organizuje 

spolek Za vodu pro lidi společně s městy a obcemi Hodonínska na podporu zrušení 

povolení k těžbě štěrkopísku v katastru Uherského Ostrohu. Občané budou o tomto 

informováni hlášením v MR a na webových stránkách obce. 

- Přišel dotaz ze spolku Národní moravská obec, z.s., zda i v letošním roce se naše obec 

připojí k nepolitické iniciativě - vyvěšení moravské vlajky ve státní svátek 5.7.2020, 

jako připomínku příchodu svatých Cyrila a Metoděje na Velkou Moravu. Zastupitelé 

jednohlasně s touto iniciativou souhlasili. 

- V tomto bodu se starosta obrátil k přítomnému Ing. Bořeckému a vytknul mu jeho 

šíření nepravdivých informcí o práci obecního úřadu, střetu zájmu starosty a označení 

činnosti na OÚ za lenost. Ing. Bořecký na sociální síti kritizoval OÚ v Sobůlkách, že 

dokument Veřejná vyhláška – Opatření obecné povahy (nakládání s povrchovými 

vodami), nebyl včas vyvěšen pro informování občanů na úřední desce. Tato informace  

však nebyla pravdivá. Dokument byl vyvěšen ihned po doručení na OÚ v souladu s na 

něm uvedeným Upozorněním, že vyhláška má být vyvěšena ihned po doručení.   Za 

zveřejnění nepravdivé informace starosta požádal Ing. Bořeckého o omluvu, kterou 



přislíbil.  Střetem zájmu a lenivostí starosty Ing. Bořecký označil, když potřebné 

tiskopisy pro rodiče žáků ZŠ a MŠ, byly umístěné pouze v prodejně Smíšeného zboží 

Pantlíkovi a ne i v prodejně Jednoty nebo na OÚ. O umístění tiskopisů si rozhodovala 

ředitelka školy a poněvadž v době koronaviru byl OÚ k dispozici občanům jen 6 h 

v týdnu, požádala o spolupráci prodejnu SZ Pantlíkovi. Na OÚ byl ředitelkou následně 

zaslán e-mail se žádostí o vyhlášení v MR pro informovanost rodičů. V diskuzi si Ing. 

Bořecký  nenechal vysvětlit, že ředitelka školy není podřízeným pracovníkem starosty, 

ale statutárním zástupcem právnické osoby, který řídí chod školy. Konstatoval, že měl 

tedy starosta polovinu tiskopisů vzít a zanést do prodejny Coop, což jistě není náplní 

práce starosty a není ani v jeho kompetenci zasahovat do rozhodnutí ředitelky. 

Starosta uvedl, že pokud něco distribuuje OÚ, je již téměř 10 let vždy k dispozici na 

obou prodejnách smíšeného zboží.  Za svým tvrzením o střetu zájmu a lenosti starosty 

si Ing. Bořecký stál i nadále, uveřejnit omluvu i za tato tvrzení odmítl.  

- Přítomný občan měl dotaz, zda se v letošním roce nezapomnělo na položení kytky u 

příležitosti výročí konce II. světové války u pamatníku neznámému vojínovi na 

hřbitově, jak tomu bylo v minulosti. Starosta odpověděl, že v posledních deseti letech, 

kdy je ve funkci starosty, je kytka pokládáná  k památníku obětem I. a II. světové 

války vedle budovy OÚ, ale tradici pokládání kytek i k památníku na hřbitově lze 

obnovit. 

- O slovo požádal další přítomný občan, který se obrátil na starostu ve věci řešení svých 

osobních a rodinných vztahů mezi jeho rodinou a rodinou starosty, a zde starosta 

pochybil. Namísto vzniklé výměny názorů mezi starostou a tímto občanem, měl 

starosta občanovi odebrat slovo a upozornit jej, že přednesené nepatří do jednání 

zastupitelstva, neboť se jedná o věci osobní a tyto řeší v případě podání stížnosti 

přestupková komise Města Kyjova na základě veřejnoprávní smluvy, kterou  má Obec 

Sobůlky uzavřenou s Městem Kyjov.  

- Ing. Bořecký podal návrh, zda by nebylo možné požádat Odbor správních, dopravních 

a živnostenských agend, oddělení dopravy o povolení uzavírky průjezdu kamionů naší 

obcí po dobu opravy silnice č. I/54. Reagoval pan Mořický, že vidí malou 

pravděpodobnost úspěchu, ale přesto se na tuto možnost bude informovat a se 

starostou tuto záležitost konzultovat.  

         

 

ad 13) Dále již nebyl vznesen žádný další námět k projednání, starosta ve 22:00 hod. zasedání 

ukončil. 

 

Zápis vyhotoven 8.6.2020 

 

 

 

Zapisovatel:    Jarmila Horňáková                       …………………………… 

 

Ověřovatelé:   Vladimíra Svobodová                  …………………………… 

 
            Ing. Jiří Pospíšil                           …………………………… 

 

Starosta:         Zdeněk Pantlík                             ………………….………… 


